

香港婦產科學院

THE HONG KONG COLLEGE OF OBSTETRICIANS AND GYNAECOLOGISTS

A Foundation College of Hong Kong Academy of Medicine (Incorporated in Hong Kong with limited liability)



President Professor Hextan Y S NGAN 簡婉嫦

> Senior Vice-President Dr Ares K L LEUNG 梁國齡

Junior Vice-President Professor T K LAU 劉子建

Honorary Secretary Dr W C LEUNG 梁永昌

Honorary Treasurer Dr Joseph W T CHAN 陳煥堂

Immediate Past President Professor Tony K H CHUNG 鍾國衡

Council Members
Dr Karen K L CHAN

陳嘉倫 Dr K M CHOW

> 周鑑明 Dr S K LAM

> > 林兆強

Dr Ernest H Y NG 吳鴻裕

Professor W H TAM 譚永雄

Dr William W K TO 杜榮基

Dr Amelia W Y WONG 黃惠瑜

Dr Alexander S K YIP 葉承楷

> Co-opted Members Dr W Y CHU

朱偉怡 Dr K Y LEUNG

梁國賢

Dr Danny T N LEUNG 梁子昂 Dr Dominic F H LI

> 李福謙 Dr K F TAM

譚家輝 Dr Thomas H K WONG

Di Tilolilas H K WONG 黄漢光

Dr K M YU 余啓文

Honorary Legal Advisor Mr Woody W Y CHANG 張華恩

> Honorary Auditor Y H Tsang & Co. 曾宇熙執業會計師公司

香港醫學專科學院 - 香港婦產科學院

即時發布

傳媒備註

有關近日本港傳媒就懷孕婦女接種人類豬型流感疫苗的查詢,本學院 現就事件發表以下備註:

- 1) 就現時的科學証據顯示,未有接種人類豬型流感疫苗的孕婦,一 旦受到感染,孕婦所相面對的疾病風險將較一般人爲高。
- 2) 因預料人類豬型流感可能將於社區內傳播,建議孕婦及時接受相關的流感疫苗注射。
- 3) 孕婦於懷孕中後期出現胎死腹中的機會率約為千分之一至二,但至今仍未有科學數據証實,注射人類豬型流感疫苗後會增加胎兒於母體內死亡的風險。
- 4) 孕婦應與主診醫生討論接種人類豬型流感疫苗的利害,以決定應 否接受注射。
- 5) 不考慮接種人類豬型流感疫苗的孕婦,應當嚴格注意個人衛生, 經常徹底潔淨雙手,並有充足的休息,攝取足夠的營養,避免出 入人多擠擁的地方。

如有進一步查詢, 傳媒朋友請聯絡:

香港婦產科學院發言人

羅致廉醫生

聯絡電話:7116-3322 (傳呼2332)



香港婦產科學院

THE HONG KONG COLLEGE OF OBSTETRICIANS AND GYNAECOLOGISTS

A Foundation College of Hong Kong Academy of Medicine (Incorporated in Hong Kong with limited liability)



President Professor Hextan Y S NGAN 額婉嫦

Senior Vice-President Dr Ares K L LEUNG 梁國齡

Junior Vice-President Professor T K LAU 劉子建

Honorary Secretary Dr W C LEUNG 梁永昌

Honorary Treasurer Dr Joseph W T CHAN 陳煥堂

Immediate Past President Professor Tony K H CHUNG 鍾國衡

Council Members Dr Karen K L CHAN

陳嘉倫 Dr K M CHOW 周鑑明

Dr S K LAM 林兆強 Dr Ernest H Y NG

吳鴻裕 Professor W H TAM

譚永雄

Dr William W K TO 杜榮基

Dr Amelia W Y WONG 黃惠瑜

Dr Alexander S K YIP 葉承楷

Co-opted Members Dr W Y CHU

Dr W Y CHU 朱偉怡 Dr K Y LEUNG

梁國賢 Dr Danny T N LEUNG

梁子昂

Dr Dominic F H LI 李福謙

Dr K F TAM 譚家輝

Dr Thomas H K WONG 黃漢光

> Dr K M YU 余啓文

Honorary Legal Advisor Mr Woody W Y CHANG 張華恩

Honorary Auditor Y H Tsang & Co. 曾宇熙執業會計師公司

HK College of Obstetricians and Gynaecologists

Press statement

Immediate Release

In response to the recent press enquiry on the issue of human swine flu vaccination

In pregnant women , the HK College of Obstetricians and Gynaecologists would like to issue the following statement :

- 1. There is scientific evidence supporting that non-immuned pregnant mothers would have higher risk when they are infected with Human Swine Flu, when compared to general population.
- 2. It is recommended that pregnant women should receive human swine flu vaccination in anticipation of a possible epidemic in the near future.
- 3. The risk of intra-uterine death at the second half of pregnancy is around 1 to 2 per thousand pregnancies and there is as yet no scientific evidence to support the view that there is increased risk of intrauterine death to pregnant women who had received the vaccination.
- 4. Each pregnant woman should discuss the pros and cons of human swine-flu vaccination with her doctor and make a decision as to whether to receive the vaccination.
- 5. If a pregnant woman should decide not to have the vaccination, it is important that she should adopt a vigorous standard of personal hygiene with adequate rest and nutrition. She should avoid crowded environment and frequently wash her hands as is necessary.

For more enquiries, please contact:

Dr C.M. Law

Spokesperson of

HK College of Obstetricians and Gynaecologists

Contact no: 7116-3322 (call 2332)